

UNITED NATIONS



NATIONS UNIES

Treaty Series

*Treaties and international agreements
registered
or filed and recorded
with the Secretariat of the United Nations*

VOLUME 137

Recueil des Traités

*Traités et accords internationaux
enregistrés
ou classés et inscrits au répertoire
au Secrétariat de l'Organisation des Nations Unies*

*Treaties and international agreements registered
or filed and recorded with the Secretariat
of the United Nations*

VOLUME 137

1952

I. Nos. 1842-1857
II. No. 448

TABLE OF CONTENTS

I

*Treaties and international agreements
registered from 10 September 1952 to 24 September 1952*

	<i>Page</i>
No. 1842. Japan :	
Declaration accepting the jurisdiction of the International Court of Justice in respect of disputes which may be referred to the Court under the terms of article 22 of the Treaty of Peace with Japan, signed at San Francisco on 8 September 1951. Tokyo, 24 November 1951	3
No. 1843. Ceylon :	
Declaration accepting the jurisdiction of the International Court of Justice in respect of disputes which may be referred to the Court under the terms of article 22 of the Treaty of Peace with Japan, signed at San Francisco on 8 September 1951. Colombo, 23 April 1952	7
No. 1844. Cambodia :	
Declaration accepting the jurisdiction of the International Court of Justice in respect of disputes which may be referred to the Court under the terms of article 22 of the Treaty of Peace with Japan, signed at San Francisco on 8 September 1951. Phnom-Penh, 17 July 1952	11
No. 1845. India and Turkey :	
Treaty of Friendship. Signed at Ankara, on 14 December 1951	15
No. 1846. World Health Organization and Chile :	
Agreement for the provision of technical assistance to increase the production of antibiotics in the Bacteriological Institute of Chile. Signed at Santiago, on 11 July 1952, and at Washington, on 28 July 1952 . . .	27

*Traités et accords internationaux enregistrés
ou classés et inscrits au répertoire au Secrétariat
de l'Organisation des Nations Unies*

VOLUME 137

1952

I. Nos 1842-1857
II. No 448

TABLE DES MATIÈRES

I

*Traités et accords internationaux
enregistrés du 10 septembre 1952 au 24 septembre 1952*

	<i>Pages</i>
N° 1842. Japon :	
Déclaration portant reconnaissance de la juridiction de la Cour internationale de Justice en ce qui concerne les différends qui pourraient être soumis à la décision de la Cour aux termes de l'article 22 du Traité de paix avec le Japon, signé à San-Francisco le 8 septembre 1951. Tokyo, 24 novembre 1951	3
N° 1843. Ceylan :	
Déclaration portant reconnaissance de la juridiction de la Cour internationale de Justice en ce qui concerne les différends qui pourraient être soumis à la décision de la Cour aux termes de l'article 22 du Traité de paix avec le Japon, signé à San-Francisco le 8 septembre 1951. Colombo, 23 avril 1952	7
N° 1844. Cambodge :	
Déclaration portant reconnaissance de la juridiction de la Cour internationale de Justice en ce qui concerne les différends qui pourraient être soumis à la décision de la Cour aux termes de l'article 22 du Traité de paix avec le Japon, signé à San-Francisco le 8 septembre 1951. Pnom-Penh, 17 juillet 1952	11
N° 1845. Inde et Turquie :	
Traité d'amitié. Signé à Ankara, le 14 décembre 1951	15
N° 1846. Organisation mondiale de la santé et Chili :	
Accord relatif à la fourniture d'une assistance technique en vue d'augmenter la production d'antibiotiques à l'Institut de bactériologie du Chili. Signé à Santiago, le 11 juillet 1952, et à Washington, le 28 juillet 1952	27

	<i>Page</i>
No. 1847. United States of America and El Salvador :	
Exchange of notes constituting an agreement relating to the assignment of an economic development mission to El Salvador. San Salvador, 23 October 1951	43
No. 1848. United States of America and Israel :	
Point Four General Agreement for technical co-operation. Signed at Hakiryā, on 26 February 1951	57
No. 1849. United States of America and Panama :	
Exchange of notes constituting an agreement amending the Agreement of 15 May and 7 June 1943 relating to the construction of the Inter-American Highway. Washington, 16 and 26 January 1951	69
No. 1850. United States of America and United Kingdom of Great Britain and Northern Ireland (Gold Coast Colony) :	
Parcel Post Agreement. Signed at Accra, on 3 June 1951, and at Washington, on 14 June 1951	
Detailed Regulations for carrying out the Parcel Post Agreement. Signed at Accra, on 3 June 1951, and at Washington, on 14 June 1951	81
No. 1851. United States of America and Yugoslavia :	
Agreement concerning the exchange of parcel post. Signed at Belgrade, on 14 August 1950, and at Washington, on 1 September 1950	
Regulations of execution. Signed at Belgrade, on 14 August 1950, and at Washington, on 1 September 1950	131
No. 1852. United States of America and Italy :	
Exchange of notes (with enclosure) constituting an agreement relating to the extension of time for fulfilling the conditions and formalities of the copyright laws of the United States of America. Washington, 12 December 1951	175
No. 1853. Belgium and Egypt :	
Agreement relating to regular air transport services (with annex and <i>procès-verbal</i> of signature). Signed at Alexandria, on 19 September 1949	189
No. 1854. Belgium and Greece :	
Agreement (with annex) concerning air transport between their respective territories. Signed at Athens, on 21 June 1949	215
No. 1855. Belgium and Italy :	
Exchange of notes constituting an agreement relating to the collective conveyance of persons. Rome, 20 and 25 June 1952	239

	<i>Pages</i>
N° 1847. États-Unis d'Amérique et Salvador :	
Échange de notes constituant un accord relatif à l'envoi d'une mission de développement économique au Salvador. San Salvador, 23 octobre 1951	43
N° 1848. États-Unis d'Amérique et Israël :	
Accord général de coopération technique dans le cadre du Point quatre. Signé à Hakirya, le 26 février 1951	57
N° 1849. États-Unis d'Amérique et Panama :	
Échange de notes constituant un accord modifiant l'Accord des 15 mai et 7 juin 1943 relatif à la construction de la route interaméricaine. Washington, 16 et 26 janvier 1951	69
N° 1850. États-Unis d'Amérique et Royaume-Uni de Grande-Bretagne et d'Irlande du Nord (colonie de la Côte-de-l'Or) :	
Arrangement relatif à l'échange de colis postaux. Signé à Accra, le 3 juin 1951, et à Washington, le 14 juin 1951	
Règlement d'exécution de l'Arrangement relatif à l'échange de colis postaux. Signé à Accra, le 3 juin 1951, et à Washington, le 14 juin 1951	81
N° 1851. États-Unis d'Amérique et Yougoslavie :	
Arrangement concernant l'échange des colis postaux. Signé à Belgrade, le 14 août 1950, et à Washington, le 1 ^{er} septembre 1950	
Règlement d'exécution. Signé à Belgrade, le 14 août 1950, et à Washington, le 1 ^{er} septembre 1950	131
N° 1852. États-Unis d'Amérique et Italie :	
Échange de notes (avec pièce jointe) constituant un accord relatif à la prorogation des délais impartis pour remplir les conditions et les formalités prescrites par les lois américaines sur la propriété littéraire et artistique. Washington, 12 décembre 1951	175
N° 1853. Belgique et Égypte :	
Accord relatif aux transports aériens réguliers (avec annexe et procès-verbal de signature). Signé à Alexandrie, le 19 septembre 1949	189
N° 1854. Belgique et Grèce :	
Accord (avec annexe) relatif aux transports aériens entre leurs territoires respectifs. Signé à Athènes, le 21 juin 1949	215
N° 1855. Belgique et Italie :	
Échange de notes constituant un accord concernant la circulation collective des personnes. Rome, 20 et 25 juin 1952	239